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ACTUALITATE

Cluj-Napoca are 
al doilea aeroport 
din țară, ca trafic
În primele trei luni din 2025, trafi cul pe Ae-
roportul Cluj a înregistrat 347.700 pasageri 
îmbarcaţi şi 325.200 debarcaţi.  Pagina 2

ECONOMIE

Plafonarea prețurilor 
dispare din facturi
Schema de plafonare-compensare a preţu-
rilor la energie electrică s-a încheiat, după 
aproape patru ani şi jumătate.  Pagina 6

ADMINISTRAȚIE

Cu câinele și pisica 
la ghișeu în primărie
Clujenii își vor putea aduce în viitor ani-
malele de companie în sediile primăriei și 
ale instituțiilor subordonate.  Pagina 5
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Românii care trăiesc 
cu 63 de lei/zi
Dacă anul trecut nu s-ar fi  plătit pensiile şi aju-
toare sociale, aproape jumătate din populaţie 
s-ar fi  situat sub pragul sărăciei.  Pagina 2
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„Ni s-au vândut iluzii”
Bugetele României de până acum au fost 
construite nerealist, cu estimări de venituri 
exagerate și cheltuieli subevaluate. Pagina 3
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Controale anti-evaziune intensificate. 
Se schimbă legea care vizează evazioniștii.

Consiliului Suprem de Apărare a Ţării 

(CSAT) a anunțat că va fi  schimbată 

legislația penală care vizează evazioniștii. 

De asemenea, CSAT a anunțat mai multe 

controale împotriva evazioniștilor, dar și 

digitalizarea serviciilor fi scale – un anunț 

făcut constant de autorități în ultimii zece 

cu ani, fără rezultate.

La Palatul Cotroceni a avut loc, ieri, şe-

dinţa Consiliului Suprem de Apărare a Ţă-

rii, condusă de către preşedintele Români-

ei, Nicușor Dan. Prima temă dezbătută s-

a referit la impactul evaziunii fi scale asu-

pra securității economice a României. 

Membrii Consiliului au subliniat că eva-

ziunea fi scală „rămâne o vulnerabilitate 

majoră, care afectează bugetul de stat, 

slăbește capacitatea instituțiilor de a furni-

za servicii publice de calitate și creează 

inechitate între contribuabili”.

„Consiliului Suprem de Apărare a Ţării  

a stabilit că este necesară o abordare coor-

donată și fermă din partea tuturor 

instituțiilor cu atribuții în domeniu, pen-

tru a identifi ca și elimina rețelele de eva-

ziune și fraudă fi scală. În acest sens, mem-

brii Consiliului au convenit că sunt impe-

rative câteva direcții imediate: intensifi ca-

rea controalelor, digitalizarea accelerată a 

sistemului fi scal și utilizarea tuturor instru-

mentelor legale pentru a recupera prejudi-

ciile aduse statului român.

De asemenea, premisa esențială a suc-

cesului în lupta cu evaziunea fi scală o con-

stituie crearea unui cadru de reglementare 

și control articulat și coerent, cu mecanis-

me concrete de intervenție pentru instituțiile 

abilitate și norme de integritate profesio-

nală pentru angajați.

În acest sens, Guvernul României, prin 

autoritățile publice cu competențe în do-

meniu, va lua măsurile necesare promovă-

rii acestui cadru normativ adecvat, inclu-

siv a unor prevederi pe componenta răs-

punderii penale, care să descurajeze atât 

comportamentul evazionist în sine, cât și 

activitatea de facilitare”, se menționează 

într-un comunicat de presă al CSAT.

1  = 4.3329  LEI

1  = 5.0777  LEI

Clujul rămâne pe primul loc pe țară la bacalaureat!
Județul Cluj rămâne pe primul loc pe țară cu 90,80% rată de promovabilitate, 
însă fără vreo medie de 10, după soluționarea contestațiilor la bacalaureat. Pagina 4
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Guvernul taie, sindicatele explodează
Război pe sporuriRăzboi pe sporuri

Au fost adoptate primele tăieri de la bugetari. Ordonanța care prevedea plafonarea la 300 lei 
brut a sporului de condiții vătămătoare și reducerea „concediului special” a fost aprobată. 
Profesorii amenință cu grevă generală și spun că „prima zi de școală va fi în stradă”. Paginile 3-4

În 2023, profesorii din Cluj au participat la o grevă generală și la mai multe proteste în stradă, cerând majorarea salariilor 
cu aproximativ 25 % și o grilă salarială mai avantajoasă, aliniindu-se astfel grevei la nivel național. Foto Eliza Lucaciu - monitorulcj.ro
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Telefoane utile
Poliţia 112

Pompieri 112

Salvarea 112

Jandarmeria 0264-595.512

Serviciul situații de urgență 
0264-439.218

SALVAMONT 0725-826.668

Asistenţă socială 979

Informaţii C.F.R. 0264-592.321

Deranjamente Gaz 0800800928

Deşeuri electrice 0800444800

Protecţia Consumatorului 
0264-431.367

Poliţia Secţia 1 (Centru-Gară) 
0264-432.727

Poliţia Secţia 2 (Mărăşti) 
0264-450.043

Poliţia Secţia 3 (Gheorgheni 
– Bună Ziua) 0264-414.006

Poliţia Secţia 4 (Mănăştur) 
0264-425.771

Poliţia Secţia 5(Gruia – Grigorescu) 
0264-582.777

Poliţia Secţia 6 (Zorilor) 0264-453.397

Poliţia Secţia 7 (Someşeni) 
0264-416.646

Agenţia C.F.R. 0264-432.001

Autogara BETA 0264-435.278

Aeroportul Internaţional 
Cluj-Napoca 0264-416.702

Primăria Cluj 0264-596.030

Telefonul primarului 0264-984

Primăria Mănăştur 0264-480.627

Primăria Mărăşti 0374-869.377

Primăria Iris 0264-435.040

Primăria Someşeni 0264-435.050

Primăria Grigorescu 0264-585.831

Primăria Zorilor 0264-438.595

Primăria Gheorgheni 0264-897.692

Primăria Turda 0264-313.160

Primăria Dej 0264-211.790

Primăria Gherla 0264-241.926

Primăria Huedin 0264-351.548

Prefectură 0264-594.888

Consiliul judeţean 0372-640.000

Serviciul Stare Civilă 0264-596.030

Ridicări auto 0264-444571

RATCJ 0264-503.709

Electrica Cluj 0264-205.999

Compania de Apă Someș SA 
0264-591.444

Spitalul Județean 0264-597.857

Spitalul CFR 0264-599.597

Spitalul Militar 0264-598.381
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„Fără praf, fără noroi”. 
Viceprimarul Dan Tarcea: 
„Străzi moderne, sigure”.
Municipalitatea a început lucrările de moder-
nizare pe strada Arțarului, o zonă cu provo-
cări urbanistice semnifi cative, potrivit 
anunțului făcut de viceprimarul Dan Tarcea. 
Tarcea a arătat că pe strada Arţarului au loc 
lucrări ample de modernizare care includ in-
clusiv refacerea rețelelor de utilități. „Am în-
ceput lucrările pe strada Arţarului, o stradă 
cu provocări reale – ampriza variază între 4 
și 9 metri, ceea ce înseamnă că soluțiile sunt 
adaptate fi ecărui segment, astfel încât stra-
da să fi e modernizată, sigură și complet 
funcțională. Refacem complet rețelele de 
utilități – canalizare menajeră și pluvială, 
rețea de gaz, iluminat public, îngropăm ca-
blurile, iar strada va avea toate elementele 
necesare pentru circulație în siguranță: trotu-
are, rețele subterane, iluminat modern și in-
frastructură completă. Așa cum am făcut și 
pe alte străzi din oraș, rezolvăm treptat zo-
nele care au avut nevoie de intervenții majo-
re. Este un proces pe care îl derulăm con-

stant, în funcție de specifi cul fi ecărei zone. 
Obiectivul rămâne același: străzi moderne, 
sigure, fără praf, fără noroi, cu infrastructură 
completă, pentru locuitorii din fi ecare carti-
er”, a transmis viceprimarul Dan Tarcea.

Aeroportul Internațional 
Cluj, creștere importantă 
a traficului de pasageri
Transportul aerian de pasageri a crescut, 
în primele trei luni din 2025, cu 8,1%, de 
la 5.179.700 pasageri, în primul trimestru 
din 2024, la 5.597.400, conform datelor 
centralizate de Institutul Naţional de 
Statistică. Cele mai mari ponderi în ceea 
ce privește transportul de pasageri s-au în-
registrat pe aeroporturile Henri Coandă-
București, cu 1.816.100 pasageri îmbarcaţi 
și 1.733.000 debarcaţi și pe Avram Iancu-
Cluj-Napoca, cu 347.700 pasageri îmbar-
caţi și 325.200 debarcaţi.
În transportul internaţional de pasageri, pri-
mele zece aeroporturi de origine (de unde 
au provenit pasagerii debarcaţi în România), 
stabilite după numărul pasagerilor în curse 

regulate, au fost: Londra Luton – 236.137 
pasageri, Milano Bergamo 129.590 pasa-
geri, Istanbul Internaţional – 88.528 pasa-
geri, Bruxelles Charleroi – 81.746 pasageri, 
Munchen – 76.898 pasageri, Madrid Barajas 
– 72.046 pasageri, Paris Beauvais – 71.899 
pasageri, Dortmund – 69.008 pasageri, 
Roma Fiumincino – 62.946 pasageri, 
Bologna – 62.817 pasageri, Barcelona 
-62.327 pasageri.
Principalele ţări de unde au sosit pasagerii 
curselor aeriene regulate debarcaţi în 
România au fost: Italia (500.493 pasageri), 
Regatul Unit (413.228 pasageri), Germania 
(303.722 pasageri), Spania (230.512 pasa-
geri), Franţa (168.915 pasageri), Turcia 
(103.907 pasageri), Belgia (92.971 pasa-
geri), Emiratele Arabe Unite (85.585 pasa-
geri), Ţările de Jos (82.350 pasageri), 
Austria (62.471 pasageri).
Cele mai însemnate ponderi în transportul 
intern au fost înregistrate pentru aeropor-
turile Henri Coandă București, cu 49,4% în 
numărul total de pasageri îmbarcaţi și pe 
Avram Iancu Cluj-Napoca, cu 18,7% în nu-
mărul total de pasageri îmbarcaţi.

Pe scurt

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

Valoarea pragului de sără-

cie relativă a fost, în anul 

2024, de 23.262 lei pe an 

pe o persoană, adică 

de circa 63 de lei/zi, potri-

vit informațiilor publicate 

luni de Institutul Național 

de Statistică.

Estimată pe baza venituri-

lor totale disponibile, exclu-

siv contravaloarea consumu-

lui din resurse proprii ale gos-

podăriei, rata sărăciei relati-

ve (AROP) a fost în anul 2024 

de 19,0%, în scădere cu 2,1 

puncte procentuale față de 

anul precedent.

Cea mai înaltă incidenţă a 

sărăciei s-a întâlnit în rândul 

persoanelor de 0-17 ani 

(26,2%) și a celor de 18-24 

ani (22,2%).

Rata sărăciei persoanelor 

care trăiau în gospodării cu 

minori și tineri de 18-24 ani 

a fost 22,6% în anul 2024, 

mai mare cu 8,6 puncte pro-

centuale decât cea a persoa-

nelor care trăiesc în gospodă-

rii fără minori și tineri depen-

denţi, scrie hotnews.ro.

Ajutoarele sociale 
coboară rata sărăciei

Dacă în anul 2024 nu s-

ar fi  plătit pensiile şi celelal-

te transferuri sociale, două 

cincimi din populaţie (41,4%) 

s-ar fi  situat sub pragul să-

răciei relative şi în mod evi-

dent situaţia s-ar fi  înrăută-

ţit în cazul persoanelor vârst-

nice (de 65 de ani şi peste) 

care, într-o proporţie de 

84,8%, ar fi  fost în stare de 

sărăcie relativă.

În anul 2024, dintre per-

soanele în vârstă de până la 

65 de ani, 615.000 trăiau în 

gospodării cu intensitate foar-

te redusă a muncii (gospodă-

rii în care persoanele adulte 

în vârstă de muncă au desfă-

şurat activităţi care au solici-

tat mai puţin de 20% din po-

tenţialul lor de muncă).

Risc de sărăcie

Rata riscului de sărăcie 

sau excluziune socială a fost 

de 27,9%, în anul 2024, co-

respunzătoare unui număr 

de 5,3 milioane persoane, 

spun statisticienii. Față de 

anul 2023, se constată o 

descreștere a valorii indica-

torului, cu 4,1 puncte pro-

centuale, reprezentând o scă-

dere cu 740.000 persoane.

Ponderea persoanelor în 

vârstă de 65 de ani şi peste 

care se aflau în risc de să-

răcie sau excluziune socia-

lă a fost de 29,3%. În anul 

2024, din totalul persoane-

lor ocupate, în vârstă de 18 

ani și peste, 17,3% s-au si-

tuat în risc de sărăcie sau 

excluziune socială, față de 

37,5% din totalul persoane-

lor neocupate, din aceeași 

categorie de vârstă.

Incidenţa cea mai mare 

a riscului de sărăcie, în anul 

2024, s-a înregistrat la gos-

podăriile formate din doi 

adulţi cu trei sau mai mul-

ţi copii dependenţi (50,9%), 

urmată de cea a gospodă-

riilor cu trei sau mai mulţi 

adulţi cu copii (37,2%) şi 

a gospodăriilor monoparen-

tale, cu o incidență de 

36,5%.

În cazul gospodăriilor fă-

ră minori și tineri de 18-24 

ani dependenți, cea mai ma-

re incidență s-a regăsit în rân-

dul gospodăriilor formate din-

tr-o persoană singură (34,7%), 

comparativ cu 17,6% în ca-

zul gospodăriilor cu trei sau 

mai mulți adulți.

Sud-Estul țării, 
lovit de sărăcie

Cea mai mare rată a ris-

cului de sărăcie sau excluzi-

une socială s-a înregistrat în 

regiunea Sud-Est (39,7%), 

urmată îndeaproape de regi-

unea Sud-Vest Oltenia 

(35,1%), iar cea mai mică ra-

tă s-a observat în regiunea 

București-Ilfov (12,0%).

Coșuri de cumpărături goale ilustrează impactul crizei economice asupra familiilor numeroase afl ate în pragul sărăciei

AȘA ARATĂ SĂRĂCIA 

3,5 mil. de români 3,5 mil. de români 
trăiesc cu 63 de lei/zi!trăiesc cu 63 de lei/zi!
Numărul persoanelor sărace a fost în 2024 de 3,59 milioane de persoane

SĂRĂCIE

50.9%
reprezintă incidența riscului 
de sărăcie în anul 2024 
pentru gospodăriile formate 
din doi adulți cu trei sau mai 
mulți copii dependenți, 
aceasta fi ind cea mai 
ridicată dintre toate tipurile 
de gospodării analizate.
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Sesiune extraordinară 
a Legislativului în 
vacanţa parlamentară
Președintele Senatului, libera-
lul Mircea Abrudean, a anun-
ţat că pe parcursul vacanţei 
parlamentare, care începe 
marţi, 1 iulie, va avea loc o 
sesiune extraordinară a 
Legislativului pentru pachetul 
referitor la măsurile fiscale și 
proiectul vizând vârsta de 
pensionare a magistraţilor. El 
a precizat luni că proiectul re-
feritor la vârsta de pensionare 
a magistraţilor se află la 
Comisia de muncă și ar putea 
fi amendat. Întrebat dacă ar fi 
oportună o comisie de anche-
tă care să analizeze cum s-au 
cheltuit 65 de miliarde de lei 
din Fondul de rezervă al 
Guvernului, Mircea Abrudean 
a răspuns: „Banii s-au cheltuit 
conform destinaţiei din hotă-
rârile de Guvern. Deci nu pu-
teau fi cheltuiţi altfel. Nu cred 
că se pune problema ca banii 
să se fi cheltuit nelegal, pen-
tru că vorbim de hotărâri de 
Guvern, care au avizul de le-
galitate al Ministerului 
Justiţiei, ulterior, mai depar-
te, UAT-urile au trebuit să îi 
cheltuie conform destinaţiei 
banilor respectivi”. Abrudean 
a evidenţiat că Fondul de re-
zervă al Guvernului va fi utili-
zat „mult mai rar'' decât anul 
trecut. „Cu siguranţă, în ur-
mătoarea perioadă Fondul de 
rezervă al Guvernului va fi uti-
lizat mult mai rar cu sume 
destinate doar în cazurilor ur-
gente”, a susţinut el.

200 de angajaţi 
ANAF au declanşat 
un protest spontan
Aproximativ 200 de angajaţi 
ai ANAF Cluj au declanșat, 
luni, un protest spontan din 
cauza unor nemulţumiri de 
ordin salarial. Oamenii au ie-
șit în curtea sediului, dar spun 
că activitatea instituţiei nu a 
fost blocată total. „A fost un 
protest spontan, lumea este 
nemulţumită pentru că li se 
reduc veniturile cu un procent 
de 10%. La protest au partici-
pat circa 200 de oameni, nu 
suntem foarte mulţi aici în 
clădire. Nu pot să spun dacă 
vor continua, protestul e 
spontan, nu-l organizăm noi. 
Noi, în schimb am pornit deja 
procedurile ca să organizăm 
proteste în București”, a de-
clarat, pentru Agerpres, pre-
ședintele Sindicatului 
Solidaritatea, care reprezintă 
sindicate din ANAF și Finanţe, 
Dorin Modure. Premierul Ilie 
Bolojan a anunţat, vineri, că 
sporurile acordate bugetarilor 
vor fi evaluate în perioada ur-
mătoare și a subliniat că pen-
tru acordarea acestora trebuie 
criterii clare de performanţă. 
„Toate aceste sporuri vor fi 
evaluate în perioada urmă-
toare și cred că trebuie legate 
de performanţă și de realita-
te”, a declarat Ilie Bolojan, 
după ședinţa de guvern. Un 
astfel de protest spontan a 
avut loc și la Casa Judeţeană 
de Pensii Cluj, unde angajaţii 
spun că sunt nemulţumiţi de 
măsurile de austeritate. 
Sindicatele s-au unit în lupta 
pentru menţinerea sporurilor 
și a tuturor locurilor de muncă 
din sistemul bugetar. Toate 
confederaţiile au discutat, 
timp de două ore, despre căi-
le de atac împotriva măsurilor 
anunţate de Guvern și au de-
cis să solicite o întâlnire cu 
premierul Ilie Bolojan. În ca-
zul în care sunt refuzate, sin-
dicatele îi vor cere lui Nicușor 
Dan să intervină ca mediator, 
a anunţat vicepreședintele 
Blocului Naţional Sindical 
Mircea Burlacu, care nu exclu-
de noi proteste și grevă gene-
rală din toamnă.

Pe scurt

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

Noul ministru al Finanţelor 

Alexandru Nazare recu-

noaşte că bugetele 

României de până acum 

au fost construite nerealist, 

cu estimări de venituri 

exagerate şi cheltuieli 

subevaluate.

„Prima săptămână de când 

am preluat, din nou, portofo-

liul Finanţelor. Ce am găsit şi 

cum arată România astăzi, fa-

ţă de acum cinci ani – în pe-

rioada primului meu mandat? 

Am regăsit o economie vul-

nerabilizată în timp şi o fun-

daţie bugetară tot mai insta-

bilă. Ani la rând ni s-a spus 

că România creşte. Ni s-a li-

vrat iluzia unei economii în 

plin avânt, dar în realitate 

creşterea a fost împinsă în 

principal prin consum. S-au 

justifi cat astfel cheltuieli pe 

care, de fapt, nu ni le permi-

team. Am uitat că nu cheltu-

iam banii noştri – ci, în cea 

mai mare parte, bani împru-

mutaţi. Bugetele au fost con-

struite nerealist, cu estimări 

de venituri exagerate şi chel-

tuieli subevaluate. Iar pentru 

că nu s-au luat măsuri de co-

recţie la timp, România a in-

trat într-o spirală de defi cite 

permanente”, transmite Ale-

xandru Nazare.

Noul ministru al Finanţe-

lor afi rmă că realitatea este 

una singură: în ultimii cinci 

ani, defi citul bugetar al Ro-

mâniei a fost constant peste 

6% din PIB, atingând vârfuri 

critice de peste 9%. Totul, în 

condiţiile în care regula euro-

peană recomandă un prag de 

maximum 3%.

„Am întins plapuma mai 

mult decât ne permiteam, igno-

rând regulile jocului. Consecin-

ţele? Dobânzi mai mari la îm-

prumuturi, încredere şubrezi-

tă, iar datoria publică s-a du-

blat. Şi, cu toate acestea, ne-am 

comportat ca şi când resursele 

ar fi  inepuizabile. Am trăit pe 

datorie, pe banii – tot mai scum-

pi – ai altora, fără să ne preo-

cupe cu adevărat cum generăm 

bani sănătoşi, din interior. Cum 

creştem o economie competi-

tivă, inovatoare, rezilientă, ca-

pabilă să susţină ritmul chel-

tuielilor publice”, afi rmă el.

Nazare consideră că, astăzi, 

punctul critic de la care plecăm 

este clar: reconstrucţia bugetu-

lui de stat pe baze solide.

„Avem o întrebare funda-

mentală de pus – şi de asumat: 

ce putem colecta corect şi efi -

cient şi, mai ales, cât ne per-

mitem să cheltuim în mod re-

alist? E momentul adevărului. 

Să ne privim în oglindă, să re-

cunoaştem greşelile şi să avem 

curajul schimbării. Este singu-

ra cale prin care România poa-

te merge mai departe, cu dem-

nitate şi cu un model econo-

mic viabil”, conchide Nazare.

Bugetele României au fost construite nerealist, cu estimări 
de venituri exagerate. „Ni s-au vândut iluzii”.

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

Guvernul a aprobat luni 

Ordonanţa de Urgenţă care 

taie sporul de condiţii vătă-

mătoare şi a zilelor de con-

cediu pentru bugetari. 

Proiectul de ordonanţă de 

urgenţă care plafonează la 300 

de lei brut sporul de condiţii 

vătămătoare pentru bugetari şi 

reduce numărului de zile de 

concediu de odihnă suplimen-

tar a ajuns ieri pe masa guver-

nului, după ce vineri nu a fost 

pe ordinea de zi pentru că nu 

primise aviz de la Consiliului 

Economic şi Social (CES).

Patronatele au avizat 
favorabil; sindicatele – 
vot nefavorabil

Patronatele au avizat favo-

rabil proiectul de Ordonanţă 

de Urgenţă privind persona-

lul plătit din fonduri publice, 

sindicatele au votat nefavora-

bil, iar reprezentanţii societă-

ţii civile, favorabil cu obser-

vaţii, a declarat, luni, pentru 

Agerpres, preşedintele Consi-

liului Economic şi Social 

(CES), Stelică Fudulea.

„Reprezentanţii părţii patro-

nale au votat pentru avizarea 

favorabilă, reprezentanţii părţii 

sindicale au votat cu avizare ne-

favorabilă şi reprezentanţii so-

cietăţii civile au votat favorabil, 

cu observaţii”, a spus Fudulea.

Reprezentanţii părţii sin-

dicale au motivat avizul dat 

prin faptul că stabilirea cuan-

tumului sporului pentru con-

diţii periculoase sau vătă-

mătoare până la 300 lei, pen-

tru toate categoriile de per-

sonal plătit din fonduri pu-

blice, inclusiv pe cei din fa-

milia ocupaţională apărare, 

ordine publică şi siguranţă 

naţională, într-un context 

geopolitic total nefavorabil, 

afectează negativ lucrătorii 

din întreaga administraţie.

„Se produce o scădere netă 

a veniturilor lunare pentru zeci 

de mii de salariaţi, în special 

acolo unde nivelul anterior al 

sporurilor era procentual 

(10-15-25% din salariul de ba-

ză), în practică, pierderile sa-

lariale putând ajunge până la 

1.200 lei/lună”, îşi motivează 

sindicaliştii punctul de vedere.

De asemenea, susţin aceş-

tia, modifi carea regimului de 

salarizare a personalului con-

tractual sau a funcţionarilor 

publici printr-o ordonanţă de 

urgenţă care afectează în mod 

negativ veniturile salariale, re-

prezintă o ingerinţă asupra 

drepturilor constituţionale, fă-

ră o justifi care temeinică pri-

vind urgenţa şi fără respecta-

rea principiului echităţii.

Care este impactul bugetar 
al reducerii sporurilor

„Considerăm că, reducerea 

sporului pentru lucrul condi-

ţii periculoase şi vătămătoare 

afectează în mod direct: nive-

lul de trai al personalului plă-

tit din fonduri publice; moti-

vaţia personalului; calitatea 

serviciilor sociale furnizate 

benefi ciarilor, cu consecinţe 

asupra siguranţei”, mai men-

ţionează sindicaliştii.

Ei mai spun că nu este pre-

zentat un calcul sau o estima-

re ofi cială privind impactul bu-

getar al plafonării sporurilor. 

De cealaltă parte, calculele fă-

cute de autorităţi arată că im-

pactul bugetar al plafonării a-

cestui spor este de aproape 

1,35 miliarde de lei, bani în 

plus la buget în acest an.

Sporul pentru condiţii vătă-

mătoare este un benefi ciu fi nan-

ciar acordat angajaţilor care lu-

crează în medii de muncă peri-

culoase sau dăunătoare sănătă-

ţii. Acest spor privind salariza-

rea personalului plătit din fon-

duri publice şi poate ajunge pâ-

nă la 15% din salariul de bază.

În ultimii ani, acest spor a 

fost însă generalizat în me-

diul bugetar, ajungând să pri-

mească spor de condiţii vătă-

mătoare sute de mii de anga-

jaţi din birouri.

Noi măsuri de austeritate

În plus, guvernul a plafo-

nat la 3 şi numărul de zile su-

plimentare de concediu pen-

tru angajaţii în condiţii vătă-

mătoare, prevăzut acum de 

lege să fi e între 3 şi 10 zile.

Aceasta este o portiţă în le-

ge pentru sporirea numărului 

zilelor de concediu de odihnă 

acordate bugetarilor. Este vor-

ba de posibilitatea de a acor-

da între trei şi zece zile de con-

cediu pentru condiţii vătămă-

toare de muncă, aducătoare şi 

de un spor de până la 15% la 

salariul de bază. Zilele supli-

mentare de concediu sunt pre-

văzute şi în Codul Muncii.

Ilie Bolojan va anunţa în a-

ceastă săptămână un pachet 

dur de măsuri de austeritate.

Guvernul Bolojan a adoptat 
primele tăieri de la bugetari
Ordonanţa de urgenţă care taie sporul de condiţii vătămătoare 
pentru bugetari a fost aprobată ieri, în şedinţa de guvern

Guvernul Bolojan a făcut primele tăieri de la bugetari

TIMP LIBER

35
de zile lucrătoare 
plătite libere/an au 
unele categorii 
de bugetari, în timp 
ce mediul privat 
acordă, în cele mai 
multe cazuri, 21 
de zile libere anual
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OPINIE

„România Educată” a dat burse 
în loc să conecteze sistemul 
de educaţie la piaţa muncii 
ca să ne ţinem copiii şi nepoţii în ţară

Dragoş Damian

Am dat treapta întâi la un 

liceu teoretic, dacă nu in-

tram, eram redistribuit către 

un liceu profesional cu pro-

fi l agricol. Statul îmi dădea 

după absolvire un serviciu.

La treapta a doua, mai mul-

te clase au fost comasate 

într-una singură. Dacă nu lu-

am treapta, eram redistribuit 

la un liceu profesional cu profi l industrial. Statul îmi dă-

dea după absolvire un serviciu.

În clasele XI si XII făceam practica o zi pe lună la fi -

latura de mătase naturală din Lugoj şi apoi, după ce m-am 

mutat, la fabrica “Independenţa” din Sibiu (ambele ex-

portau în zeci de ţâri, astăzi sunt închise, probabil ceva 

mall-uri in locul lor). Daca nu luam bacalaureatul statul 

îmi dădea după absolvire un serviciu.

Am luat bacalaureatul şi, dacă nu intram la faculta-

te, după serviciul militar, statul mă angaja muncitor la 

o fabrică.

Am intrat la facultate. Statul îmi dădea după cei 6 ani de 

facultate un serviciu la un cabinet medical.

Ăsta era sistemul de educaţie a lui Nicolae Ceauşescu. 

Fiecare decreţel cunoaşte şi poate confi rma din propria ex-

perienţa şi prin propriul parcurs povestea de mai sus – o 

pot confi rma chiar şi decreţeii care au lucrat la proiectul 

„România Educată”. În orice etapa de şcoală sau liceu sau 

facultate se putea intra într-un sistem de pregătire care iţi 

oferea cele necesare pentru a-ţi găsi un serviciu.

În 2025, după 35 de ani de reforme şi reforme şi refor-

me sistemul de educaţie este în continuare desprins de re-

alităţile şi nevoile pieţei muncii. Statul nu poate, nu ştie 

sau nu vrea să dea tinerilor un serviciu după absolvire ca 

să-i ţină în ţară. Asta pentru că nu ştim de caţi muncitori, 

contabili, medici, profesori, ingineri, chimişti, IT-işti, con-

tabili, frizeri, macaragii, zootehnişti, sudori, bucătari, fi e-

rari-betonişti, etc, etc., etc., avem nevoie până în 2030, în 

aşa fel încât să-i formăm şi să le dam un job la capătul li-

ceului, scolii profesionale sau facultăţii. Şi asta se întâm-

plă, desigur, pentru că nu avem nici un plan sau schemă 

de competitivitate economică până în 2030, ca să ştim, la 

urma-urmei, ce profesii să pregătim.

Timp de 10 ani, sistemul de educaţie, sub conducerea 

savantă a proiectului fastuos ”România Educată”, a dat 

burse în stânga şi în dreapta, a fost deconectat total de la 

nevoile din piaţa muncii şi a sporit NEET-ul României – ti-

neri care nu sunt într-o forma de educaţie, angajare sau 

instructaj – aproape 20% dintre tinerii cu vârsta 15-29 de 

ani, record european. Circa un milion de bărbaţi şi femei 

în fl oarea vârstei şi cu putere de muncă pentru care anga-

jatorii ar face orice să ii aducă la muncă, să îi instruiască 

şi să le dea salarii deja comparabile cu cele din vest.

România este pe locul întâi în Uniunea Europeană la 

NEET, în condiţiile în care oricum avem o populaţie de 

15-29 de ani care a fost împuţinată prin prăbuşirea nata-

lităţii şi prin emigrare.

O bursă, două burse, trei burse, un milion de burse, 
aşa a rezolvat „România Educată” problema educaţiei

O bursă, două burse, trei burse, un milion de burse, 

aşa a rezolvat „România Educată” problema educaţiei. A 

scăzut abandonul şcolar, s-a învăţat mai bine, s-au ocu-

pat miile de posturi vacante din economie, s-a rezolvat 

problema defi citului de resursa umană, a scăzut migra-

ţia către vest, a crescut IQ-ul?

Ilie Bolojan, sunt de acord cu supărarea publică că 

bursele elevilor şi studenţilor nu trebuiau tăiate înainte 

de a fi  tăiate alte cheltuieli publice mizerabile. Dar, daca 

este să ne luam după NEET, nu au servit la nimic o bur-

să, doua burse, trei burse, un milion de burse, date de 

„România Educată”

Nu este vorba despre bani, este vorba despre un plan.

Dr. Dragoş Damian este CEO-ul companiei de medicamente 
Terapia Cluj, respectiv directorul executiv al Patronatului 

Producătorilor Industriali de Medicamente din România (PRIMER)

Paula COPACIU
redactia@monitorulcj.ro

Rezultatele fi nale, după 

contestații, la prima sesi-

une a bacalaureatului, 

au fost publicate luni. 

Județul Cluj rămâne 

pe primul loc pe țară 

cu 90,80% rată de promo-

vabilitate, însă fără vreo 

medie de 10.

 În județul Cluj, rata de pro-

movare pentru promoția cu-

rentă a crescut de la 89,45%, 

la 90,85%. De asemenea, com-

parativ cu afi șarea rezultate-

lor inițiale, a crescut și rata de 

reușită pentru candidații din 

promoțiile anterioare, de la 

37,94 %, înainte de contestații, 

la 44,63%, după soluționarea 

contestațiilor.  Rata cumulată 

de promovare după etapa de 

soluționare a contestațiilor es-

te de 87,01%, potrivit Inspec-

toratului Școlar Județean Cluj.

Peste 1.000 de contestații

În județul Cluj au fost de-

puse 1.227 de solicitări pen-

tru reevaluarea lucrărilor. Din-

tre acestea, 827 de lucrări re-

evaluate au primit note mai 

mari decât în evaluare inițială, 

339 lucrări au înregistrat no-

te mai mici, în raport cu eva-

luarea inițială, iar 61 de lu-

crări scrise contestate nu au 

înregistrat modifi cări ale no-

telor acordate inițial.

La nivelul celor 16 centre 

de examen au fost depuse 2025 

de solicitări privind vizualiza-

rea lucrării, de către canidații 

care au susținut examenul 

național de bacalaureat.

Astfel, în sesiunea iunie  a 

examenului de bacalaureat, 

la nivelul județului Cluj, din 

totalul celor 3.587 de candidați 

prezenți au promovat 3.121 

candidați cu 72 mai mulți, în 

raport cu afi șarea rezultatelor 

inițiale. Dintre aceștia, 2.988 

de candidați aparțin promoției 

2025, iar 133 de candidați pro-

vin din promoțiile anterioare. 

Matematica, cele mai 
multe note de 10

La nivelul județului Cluj, 

pe discipline de examen, au 

fost înregistrate 377 de note 

de 10 pe materii. 

• 11 candidați au obținut no-

ta 10 la proba de Limba și li-
teratura română;

• 3 candidați au obținut no-

ta 10 la proba de Limba și li-
teratura maternă;

• 205 de candidați au obținut 

nota 10 la proba obligatorie a 

profi lului (Matematică/Istorie)

• 158 de candidați au obținut 

nota 10 la proba la alegere a 
profi lului și a specializării.

Pentru a fi  declarat promo-

vat, un absolvent de liceu tre-

buie să îndeplinească, cumu-

lativ, următoarele condiții: 

recunoașterea/echivalarea/ 

susținerea tuturor probelor de 

evaluare a competențelor ling-

vistice și digitale; susținerea 

tuturor probelor scrise și 

obținerea notei 5 (cel puțin) 

la fiecare dintre acestea; 

obținerea mediei 6 (cel puțin) 

la probele scrise.

A doua sesiune a bacalau-

reatului se va desfășura în pe-

rioada 4-26 august, fi ind pre-

cedată de etapa de înscriere 

(14-21 iulie 2025).

Clujul rămâne pe primul loc 
la BAC, dar fără media 10
Absolvenții claselor a XII-a din județul Cluj rămân primii în clasamentul 
național, după soluționarea contestațiilor la bacalaureat

Absolvenții claselor a XII-a din Cluj rămân primii în clasamentul național, după soluționarea contestațiilor la BAC

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

Sindicaliștii din Educație 

au anunțat, luni, că anul 

școlar 2025-2026 va înce-

pe cu profesorii în stradă. 

Aceștia au spus că Guver-

nul Bolojan refuză să dialo-

gheze cu ei și nu au altă 

opțiune decât să protesteze 

masiv. Simion Hăncescu, 

președintele Federației Sindi-

catelor Libere din Învățământ 

(FSLI), a declarat, de aseme-

nea, că au fost demarate pro-

cedurile pentru declanșarea 

grevei generale. Profesorii 

sunt nemulțumiți de intenția 

Guvernului de a majora nor-

ma didactică și de a modifi -

ca modul de calcul la plata 

cu ora. „E un dezastru”, a 

spus Simion Hăncescu, citat 

de antena3.ro.

În prezent, norma didacti-

că este în general, de 18 ore 

pe săptămână pentru profe-

sori, 24 de ore pentru instru-

ire practică, cu posibilitatea 

reducerii la 16 ore în funcție 

de vechime și grad didactic.

Președintele Federației Sin-

dicatelor Libere din Învățământ  

a spus luni că majorarea nor-

mei didactice ar reprezenta un 

„dezastru” pentru profesori și 

a anunțat proteste masive.

„Unul din domeniile care 

nu au fost ocolite de măsuri-

le pe care vrea să le ia Guver-

nul e Educația. Noi am anunțat 

proteste în zilele de 9,10,14 și 

15, protestăm în Piața Victo-

riei și la sediile partidelor. 

Anunț de acum că prima zi 

de școală va fi  în stradă. În 

data de 8 septembrie organi-

zăm un marș uriaș în București, 

sperăm la cel puțin 30.000 de 

oameni și în orașele reședință 

de județ.  Deschiderea anului 

școlar va fi  în stradă. Dema-

răm și procedurile pentru 

declanșarea grevei generale”, 

a spus Simion Hăncescu.

Liderul sindical susține că 

Guvernul Bolojan refuză să 

negocieze cu reprezentanții 

profesorilor măsurile „ires-

ponsabile” care îi vizează.

„Ceea ce se întâmplă e im-

pardonabil. Măsurile pe care 

Guvernul vrea să le ia sunt 

iresponsabile. A mări norma 

didactică e un dezastru în mo-

mentul de față. A mări efec-

tivul de la clasă, după ce ani 

de zile ne-am străduit să a-

jungă la nivelul țărilor nor-

mal, acum se dorește mărirea 

lor. Se intenționează să se re-

gândească modul de calcul la 

plata cu ora, ceea ce e un dez-

astru. Vor fi  ore care nu vor 

fi  efectuate pentru că oame-

nii vor refuza. Dacă Guvernul 

Bolojan o ține pe a lui și re-

fuză să dialogheze înseamnă 

că nu avem altă cale decât de 

a protesta masiv”, a precizat 

Simion Hăncescu. 

Sindicaliștii din toate 

confederațiile sindicale îi cer 

Președintelui Nicușor Dan să 

medieze confl ictul social cu 

premierul Ilie Bolojan, din 

cauza pachetului fi scal. De 

asemenea, sindicaliștii cer 

prim-ministrului o întâlnire 

de urgență pe tema măsuri-

lor din pachetul fi scal.

Profesorii amenință cu grevă generală: 
„Prima zi de școală va fi în stradă”.

22 de unități de învățământ preuniversitar, cu 6 
mai multe față de afi șarea rezultatelor inițiale, 
au înregistrat 100% rată de promovabilitate:

Colegiul de Muzică „Sigismund Toduță” Cluj-Napoca
Colegiul Economic „Iulian Pop” Cluj-Napoca
Colegiul Național „Emil Racoviță” Cluj-Napoca
Colegiul Național „George Barițiu” Cluj-Napoca
Colegiul Național „George Coșbuc” Cluj-Napoca
Colegiul Național „Gheorghe Șincai” Cluj-Napoca
Colegiul Național „Mihai Viteazul” Turda
Colegiul Național Pedagogic „Gheorghe Lazăr” 
Colegiul Național Unitarian „Janos Zsigmond” 
Liceul de Informatică „Tiberiu Popoviciu” Cluj-Napoca
Liceul Teologic Baptist „Emanuel” Cluj-Napoca

Liceul Teologic Reformat Cluj-Napoca
Liceul Teoretic „Horea Cloșca Și Crișan” Cluj-Napoca
Liceul Teoretic „Lucian Blaga” Cluj-Napoca
Liceul Teoretic „Nicolae Bălcescu” Cluj-Napoca
Liceul Teoretic „Onisifor Ghibu” Cluj-Napoca
Liceul Teoretic „Victor Babeș” Cluj-Napoca
Liceul Special pentru Defi cienți de Vedere Cluj-Napoca
Liceul Tehnologic Gherla
Liceul Teoretic „Avram Iancu” Cluj-Napoca
Liceul Teoretic Creștin „Pro Deo” Cluj-Napoca
Liceul Teoretic „ELF” Cluj-Napoca.

46 din totalul celor 64 de unități de învățământ 
preuniversitar liceal din Cluj au înregistrat o rată 
de promovabilitate de peste 80%. 

22 de licee din Cluj, promovabilitate de 100%
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Paula COPACIU
redactia@monitorulcj.ro

Clujenii își vor putea 

aduce animalele de com-

panie în sediile 

administrației locale. 

Primăria Municipiului 

Cluj-Napoca a lansat în 

dezbatere publică un pro-

iect de hotărâre ce permite 

accesul animalelor de 

companie, al animalelor 

de terapie și al câinilor 

utilitari în instituțiile sub-

ordonate Consiliului Local.

Primarul Emil Boc a anunțat 

inițiativa și a subliniat că a-

ceasta marchează un nou pas 

spre o comunitate mai des-

chisă, incluzivă și modernă.

„Proiectul de hotărâre ca-

re permite accesul cu anima-

lele de companie în sediile 

Primăriei municipiului Cluj-

Napoca, precum și în sediile 

altor instituții subordonate 

Primăriei și Consiliului local 

a fost pus în dezbatere publi-

că. Acest pas refl ectă dragos-

tea noastră pentru prietenii 

noștri necuvântători și dorința 

noastră de a crea o comuni-

tate mai prietenoasă și inclu-

ziva aici, la Cluj-Napoca”, a 

transmis Emil Boc.

Regulamentul propus ur-

mează standarde europene 

și stabilește condiții clare 

de acces. Acesta îmbină res-

pectul față de toți cetățenii 

cu grija pentru bunăstarea 

animalelor.

„Vă invit, dragi clujeni, să 

vă alăturați dezbaterii, iar îm-

preună să construim un oraș 

în care fi ecare membru al fa-

miliei să se simtă bine, aca-

să!”, a adăugat edilul.

Dacă va fi adoptat, Cluj-

Napoca se va alătura orașelor 

europene care facilitează ac-

cesul animalelor de compa-

nie în instituțiile publice, 

promovând astfel o cultură 

a incluziunii  și  a 

responsabilității civice.

Cum justifi că Primăria 
un astfel de demers

Primăria Cluj-Napoca arată 

că a crescut foarte mult numă-

rul de animale de companie de-

ţinute de cetăţeni, iar relațiile 

dintre cetăţeni şi animalele lor 

sunt tot mai apropiate.

„Măsura este aliniată prac-

ticilor europene şi urmăreşte 

stabilirea unor condiţii clare 

de acces, care să asigure un 

echilibru între drepturile de-

ţinătorilor de animale şi ce-

rinţele de siguranţă la locul 

de muncă, igienă şi confort 

ale celorlalţi utilizatori ai ser-

viciilor publice”, arată muni-

cipalitatea.

Reprezentanții primăriei 

mai susțin că unul din doi ro-

mâni are cel puţin un animal 

de companie.

„România s-a clasat în 

2023 pe primul loc în ceea 

ce priveşte deţinerea de pi-

sici în rândul ţărilor din U-

niunea Europeană, cu 48% 

dintre gospodăriile din Ro-

mânia care deţin cel puţin 

o pisică, arată datele Euros-

tat. În ce priveşte câinii, în 

România, 45% din gospo-

dării aveau cel puţin un câi-

ne de companie. Întrebaţi 

cât de apropiaţi se simt de 

animalele de companie pro-

prii, respondenţii au poziţi-

onat animalul de companie 

pe locul patru în lista apro-

piaţilor, după soţ/soţie/par-

tener, copii, părinţi, consi-

derându-se mai apropiaţi de 

animalul lor de companie 

decât de fraţi/surori, prie-

teni sau nepoţi. Rasa cea 

mai răspândită este bicho-

nul, apoi câinii maidanezi 

şi rase încrucişate (metişi)”, 

mai susțin reprezentanții 

primăriei, care citează da-

tele unui sondaj.

Potrivit studiului, câine-

le nu este doar cel mai bun 

prieten al omului, ci şi cel 

mai comun animal de com-

panie deţinut la nivelul gos-

podăriilor din mediul urban, 

datele arătând că 66% din-

tre posesorii de animale de 

companie au câine, în vre-

me ce 58% au pisici, 12% 

papagali sau alte păsări, 11% 

au peşti, lista fiind urmată 

de cei care deţin iepuri (8%), 

broaşte ţestoase (4%), ham-

steri (3%) şi porcuşori de 

Guinea (2%).

Liber cu câini și pisici la Primăria Cluj-Napoca. 
Boc: „Fiecare membru al familiei să se simtă acasă”.
Clujenii își vor putea aduce în viitor animalele de companie în sediile Primăriei și ale instituțiilor subordonate

Clujenii își vor putea aduce în viitor animalele de companie în sediile Primăriei

Ce prevede regulamentul de acces
Accesul în sediile Primăriei Municipiului Cluj-Napoca și ale in-
stituţiilor publice de interes local subordonate este permis cu: 
animale de companie - câini și pisici, animale de terapie - câini 
și pisici și câini utilitari.

Este interzis accesul în sedii cu câinii periculoși: Pitbull, 
American Staffordshire Terrier, Tosa, Rottweiller, Dog 
Argentinian, Mastino Napolitano, Mastiff, Ciobănesc 
Caucazian, Cane Corso și metișii lor etc.

Este interzis accesul cu animale de companie și animale de tera-
pie în incinta imobilelor afi ate în proprietatea municipiului, în 
care funcţionează spitale, unităţi de învăţământ, cinematografe, 
săli de spectacole sau de sport, unităţi de alimentaţie publică.

Câinii trebuie să fi e ţinuţi în permanenţă în lesă, iar pisicile în cuș-
că/geantă/rucsac. Animalele trebuie să fi e sănătoase, curate și să 
nu prezinte semne de boală contagioasă sau paraziţi externi.

Obligațiile proprietarilor
Deţinătorii animalelor sunt obligaţi să prezinte, la cerere, car-
netul de sănătate al animalului, să se asigure că animalele nu 
cauzează disconfort sau deranj publicului, să asigure perma-
nent supravegherea și controlul lor, să se asigure că animalele 
nu-și satisfac necesităţile în sediile instituțiilor și să repare orice 
daune produsă de animale.

Nerespectarea regulamentului constituie contravenţie și se 
sancţionează cu amendă de la 400-600 lei.

PATRUPEDE

20.000
de câini sunt înregistrați

în municipiul Cluj-Napoca

Paula COPACIU
redactia@monitorulcj.ro

Consiliul Județean Cluj 

a demarat o serie 

de lucrări de întreținere 

pe drumul județean 

DJ 107R (DJ 107M) 

Băișoara – Muntele 

Băișorii – Stațiunea 

Muntele Băișorii – 

pârtia de schi Buscat. 

Acestea au drept principal 

scop asigurarea unei circulații 

rutiere normale, în condiții de 

deplină siguranță.

Lucrările vizează sectorul 

de drum în lungime de peste 

22 de kilometri. De asemenea, 

tronsonul în lungime de 3,5 

kilometri cuprins între pozițiile 

47+350 și 50+850 urmează 

a fi  și asfaltat.

„Îmbunătăţirea infrastruc-

turii rutiere și creșterea gradu-

lui de siguranță a circulației 

pe drumul judeţean Băişoara 

– staţiunea Muntele Băişorii - 

pârtia de schi Buscat are drept 

principal obiectiv dezvoltarea 

economică, socială şi turistică 

a zonei. Acest întreg areal es-

te intens vizitat de către iubi-

torii sporturilor de iarnă, în se-

zonul rece, dar şi în celelalte 

perioade ale anului, de către 

iubitorii muntelui şi numero-

şii proprietari de cabane”, a 

transmis Alin Tișe, președintele 

Consiliului Județean Cluj.

Operațiunile constau în 

întreținerea părții carosabile 

și a platformei drumului prin 

frezarea zonelor de carosabil 

deteriorate, executarea de 

plombări cu îmbrăcăminți as-

faltice și tratarea burdușirilor 

și a tasărilor, colmatarea ros-

turilor, aducerea la profi l și 

completarea acostamentelor, 

refacerea terasamentelor de-

teriorate și ridicarea la cote a 

căminelor carosabile existen-

te cu plăci prefabricate.

De asemenea, lucrările im-

plică realizarea de rigole ca-

rosabile, asigurarea scurgerii 

apelor din zona drumului prin 

curățarea mecanizată a 

șanțurilor și a rigolelor, 

întreținerea mijloacelor pen-

tru siguranța circulației prin 

spălarea și vopsirea parapete-

lor direcționale, asigurarea es-

teticii rutiere prin tăierea 

lăstărișului și a vegetației din 

vecinătatea drumului, mon-

tarea de parapete metalice, re-

spectiv de butoni și plăcuțe 

refl ectorizante pentru stâlpi 

și parapete, precum și lucrări 

de asfaltare.

Drumul spre pârtia de schi Buscat intră în reabilitare

Top 5 animalele de 
companie preferate 
în mediul urban

🐶 Câine – 66%

🐱 Pisică – 58%

🐦  Papagali/alte 
păsări – 12%

🐠  Pești – 11%

🐰  Iepuri – 8%

Acest pas refl ectă 
dragostea noastră 
pentru prietenii noștri 
necuvântători și 
dorința noastră de a 
crea o comunitate mai 
prietenoasă și incluziva 
aici, la Cluj-Napoca

EMIL BOC - primarul 
municipiului Cluj-Napoca

„

 Trimite-ne POZE, FILME și ȘTIRI.07 32 77 33 71
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Educaţia, sănătatea şi agri-

cultura sunt principalele 

domenii pentru care româ-

nii cred că ar trebui 

să fi e majorate cheltuielile 

publice, relevă 

barometrul INSCOP.

Potrivit sondajului, 82,6% 

dintre respondenţi consideră că 

bugetul alocat educaţiei ar tre-

bui majorat, doar 10,6% sunt 

de părere că ar trebui menţinut, 

iar 5,9% militează pentru o re-

ducere. Accent deosebit asupra 

investiţiilor îl pun persoanele cu 

studii superioare şi locuitorii 

marilor centre urbane.

Educaţie

5.9% dintre români sunt de 

părere că alocarea bugetară pen-

tru educaţie ar trebui să scadă, 

10.6% să fi e menţinută, iar 

82.6% să crească. 0.9% nu ştiu 

sau nu răspund. Persoanele cu 

studii superioare şi locuitorii 

din urbanul mare sunt catego-

riile care cred cel mai mult că 

este necesară o creştere a chel-

tuielilor pentru educaţie.

Sănătate

11.3% dintre români sunt 

de părere că alocarea bugetară 

pentru sănătate ar trebui să sca-

dă, 12.4% să fi e menţinută, iar 

74.7% să crească. Ponderea 

non-răspunsurilor este de 1.6%.

Educaţia şi sănătatea, 
priorităţile românilor

Votanţii PNL, persoanele 

peste 60 de ani şi locuitori din 

Bucureşti şi urbanul mare cred 

cel mai mult că este necesară 

o creştere a cheltuielilor publi-

ce pentru Sănătate.

Agricultură

8% dintre respondenţi 

cred că nivelul cheltuielilor 

publice în domeniul agricul-

turii ar trebui să scadă, 17% 

să fi e menţinut, iar 74.1% 

să crească. 1% nu ştiu sau 

nu răspund. Consideră că es-

te necesară o creştere a chel-

tuielilor publice pentru Agri-

cultură în special: votanţii 

PSD, PNL şi USR, persoane-

le peste 60 de ani şi locuito-

rii din urban.

Cultură

8.6% dintre cei chestionaţi 

sunt de părere că bugetul pen-

tru Cultură ar trebui să scadă, 

26.9% să rămână la fel, iar 63% 

să crească. Ponderea non-răs-

punsurilor este de 1.4%.

82,6% spun DA 
la investiţii în educaţie

Sunt în favoarea creşterii 

cheltuielilor publice pentru do-

meniul cultural în special: vo-

tanţii USR, persoanele peste 60 

de ani şi locuitorii din urban.

Cercetare şi inovare

9.2% dintre respondenţi 

cred că nivelul cheltuielilor 

publice în domeniul cercetă-

rii şi inovării ar trebui să sca-

dă, 26.0% să fi e menţinut, iar 

61.1% să crească. 3.8% nu 

ştiu sau nu răspund.

Consideră că este necesa-

ră o creştere a cheltuielilor 

publice pentru Cercetare în 

special: votanţii PNL şi USR, 

persoanele peste 60 de ani, 

cei cu educaţie superioară şi 

locuitorii din urban.

Protecţia mediului

10.9% dintre respondenţi 

cred că în domeniul protecţi-

ei mediului cheltuielile publi-

ce ar trebui scăzute, 26.7% 

menţinute, iar 60.3% crescu-

te. 2.1% nu ştiu sau nu răs-

pund. Nu există variaţii ma-

jore în ceea ce priveşte opi-

nia faţă de cheltuielile publi-

ce pentru protecţia mediului 

în funcţie de categoriile so-

cio-demografi ce analizate.

Apărare naţională

11.6% dintre cei chestio-

naţi sunt de părere că buge-

tul public pentru Apărare ar 

trebui să scadă, 26.4% să ră-

mână la fel, iar 60.2% să creas-

că. Ponderea non-răspunsuri-

lor este de 1.8%.

Sunt în favoarea creşterii 

cheltuielilor publice pentru 

Apărare în special: votanţii 

PSD, PNL şi USR, persoane-

le peste 60 de ani, cei cu e-

ducaţie superioară şi locuito-

rii din urbanul mare.

Lucrări publice

12.4% dintre respondenţi 

cred că sumele alocate pen-

tru lucrările publice ar trebui 

scăzute, 28.4% păstrate la ace-

laşi nivel, iar 55.5% crescu-

te. Ponderea non-răspunsuri-

lor este de 3.7%.

Transporturi

13.5% dintre respondenţi 

cred că în domeniul trans-

porturilor cheltuielile publi-

ce ar trebui scăzute, 31.5% 

păstrate la acelaşi nivel, iar 

52.8% crescute. 2.3% nu ştiu 

sau nu răspund. Consideră 

că este necesară o creştere a 

cheltuielilor publice pentru 

Transporturi mai ales: votan-

ţii USR, persoanele cu edu-

caţie medie sau superioară 

şi locuitorii din urban.

Asistenţă socială

În ceea ce priveşte dome-

niul asistenţei sociale, 25.4% 

dintre români sunt de părere 

că alocarea bugetară ar trebui 

să scadă, 26.7% să fi e menţi-

nută, iar 44.8% să crească. 

3.1% nu ştiu sau nu răspund. 

Sunt în favoarea creşterii chel-

tuielilor publice pentru asisten-

ţă socială în special: votanţii 

PNL şi locuitorii din Bucureşti.

Românii cer creşteri substanţiale ale cheltuielilor în educaţie, sănătate şi agricultură

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

De astăzi, nu se vor mai 

aplica preţurile plafonate, 

de 0,68 lei/kWh, 0,80 lei/

kWh şi 1,3 lei/kWh, în 

funcţie de consum, consu-

matorii urmând să plăteas-

că preţurile din contractul 

încheiat cu furnizorul.

Conform ofertelor trans-

mise clienţilor, noile preţuri 

ajung până în jurul valorii 

de 1,5 lei/kWh, ceea ce în-

seamnă că, în cazul celor cu 

consum până în 100 KWh 

factura s-ar putea dubla.

Consumatorii au însă po-

sibilitatea de a-şi schimba 

furnizorul, online, atunci când 

găsesc o ofertă mai bună, iar 

Autoritatea Naţională de Re-

glementare în domeniul Ener-

giei recomandă consumato-

rilor să verifi ce comparatorul 

de preţuri, pentru a-şi alege 

oferta pe are o consideră a fi  

cea mai avantajoasă.

Pentru consumatorii vul-

nerabili, Guvernul a aprobat 

în şedinţa de la fi nele săptă-

mânii trecute acordarea unui 

ajutor lunar în valoare de 50 

de lei, sub forma unui tichet 

electronic, pentru plata factu-

rilor la energie electrică.

Nu-ţi convin preţurile? 
Schimbă furnizorul!

„Începând cu 1 iulie 2025, 

se încheie schema de plafo-

nare a preţurilor la energie 

electrică. Ce trebuie să facem? 

Să alegem informat. După 

aproape 4 ani şi jumătate de 

sprijin guvernamental, preţu-

rile la energie electrică vor fi  

din nou stabilite pe piaţa li-

beră. Pentru a evita o creşte-

re bruscă a facturii, încurajez 

toţi consumatorii să: verifi ce 

ofertele din piaţă folosind com-

paratorul de preţuri ANRE; să 

îşi schimbe furnizorul, rapid 

şi gratuit, direct online, în doar 

24 de ore, atunci când găsesc 

o ofertă mai bună”, a scris 

preşedintele ANRE, Geor-

ge-Sergiu Niculescu pe pagi-

na sa de Facebook.

Totodată, preşedintele au-

torităţii a cerut tuturor fur-

nizorilor să trimită notifi cări 

clare privind noile preţuri, 

anunţând sancţiuni în cazul 

celor care nu fac acest lucru. 

Niculescu a mai subliniat că 

unii furnizori au început să 

vină cu oferte mai bune şi 

că mii de portări de contrac-

te au loc zilnic.

„Unii furnizori au înce-

put să vină cu oferte mai 

bune pentru a-şi păstra cli-

enţii. Mii de portări de con-

tracte de furnizare de ener-

gie electrică au loc în fieca-

re zi. Mesajul meu către fur-

nizori este simplu Nu vă 

luptaţi doar pentru a vă men-

ţine portofoliul – veniţi cu 

oferte atractive şi pentru cli-

enţii altor furnizori”, a mai 

transmis Niculescu pe reţea-

ua de socializare.

50 de lei sprijin pentru 
2,1 milioane gospodării

Guvernul a aprobat iniţiati-

va elaborată de Ministerul Mun-

cii şi Ministerul Energiei prin 

care persoanele afl ate în risc 

de sărăcie energetică vor primi 

ajutoare pentru plata facturilor.

Astfel, începând cu 1 iu-

lie, consumatorii eligibili vor 

putea benefi cia de un ajutor 

lunar în valoare de 50 de lei, 

pentru plata facturilor la 

energie electrică. Măsura vi-

zează sprijinirea persoane-

lor singure cu venituri sub 

1.940 lei/lună şi familiilor 

cu venituri medii sub 1.784 

lei/lună/persoană. Peste 2,1 

milioane de gospodării din 

întreaga ţară vor putea ac-

cesa acest sprijin.

Ajutorul se acordă sub 

forma unui tichet electronic, 

care poate fi  folosit exclusiv 

pentru plata facturilor la 

energia electrică.

Pentru prosumatori, 
dacă există un contract 
în vigoare, rămâne 
valabil, cu aceeaşi clauze

Potrivit informaţiilor publi-

cate pe site-ul ANRE, în cazul 

prosumatorilor, dacă aceştia 

au un contract în vigoare cu 

un furnizor de energie electri-

că, acesta rămâne valabil cu 

aceleaşi clauze. În ceea ce pri-

veşte preţul, dacă contractul 

are termen de expirare după 

data de 1 iulie, ar trebui să se 

aplice prevederile şi preţul din 

contract, până la expirarea 

acestuia, atunci când se va 

transmite o nouă ofertă.

„Schema de plafonare a pre-

ţurilor la energie electrică s-a în-

cheiat, dar drepturile prosuma-

torilor nu s-au modifi cat. Dacă 

aveţi o putere instalată de până 

la 200 kW aveţi dreptul la com-

pensare cantitativă direct în fac-

tură, iar dacă aţi produs mai 

multă energie decât aţi consu-

mat, puteţi utiliza cantitatea de 

energie pe o perioadă de maxi-

mum 24 de luni de la data fac-

turării. Practic, dacă energia elec-

trică produsă în calitate de pro-

sumator este egală cu energia 

electrică consumată de dum-

neavoastră, atunci nu ar trebui 

să fi ţi impactat de fi nalizarea 

schemei de plafonare-compen-

sare. În cazul în care, balanţa 

indică un auto-consum mai ma-

re decât producţia, atunci pen-

tru diferenţă veţi plăti preţul fi -

nal pe care îl regăsiţi în contrac-

tul de furnizare. În cazul în ca-

re energia electrică produsă de 

dumneavoastră este cantitativ 

mai mare decât cea consumată 

în intervalul de facturare (de 

obicei lunar), preţul pe care îl 

veţi primi pentru această ener-

gie ar trebui să fi e egal cu pre-

ţul energiei electrice active din 

contractul de furnizare”, expli-

că reprezentanţii ANRE.

DE ASTĂZI, PIAŢA DE ENERGIE ELECTRICĂ SE LIBERALIZEAZĂ

Schema de plafonare-compensare 
dispare din facturile românilor
Schema de plafonare-compensare a preţurilor la energie electrică s-a încheiat, după aproape 
patru ani şi jumătate. Preţurile urmează să fie stabilite din nou pe piaţa liberă.

Schema de plafonare-compensare a preţurilor la energie electrică s-a încheiat

AJUTOR

50
de lei, sprijin fi nanciar, 
din partea statului, 
pentru plata facturilorla 
energie electrică. 
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Reprezentanța Batrom 
din Cluj Napoca 

se afl ă pe strada Streiului, nr. 12

Program: L-V – 08.00-18.00
S: 08.00-13.00

www.batrom.rowww batrom rowww batrom ro
Batrom  

i li ă f t ă i t ă

reprezentanță și service

 Rombat SA Bistrița

¤  Experiență de 
peste 30 de ani

¤  Disponibilitate 
mare în stoc

¤  Orice anvelopă 
sau jantă 
la comandă

30
DE ANI

DE EXISTENȚĂ

TOATE ANVELOPELE ȘI JANTELE ÎNTR-UN SINGUR LOC !

Anvelope – Jante – Vulcanizare – Hotel Anvelope

ANUNŢ DE ANGAJARE

SC TERMOFICARE NAPOCA SA

B-dul 21 Decembrie 1989 , nr: 79

Angajează:
1. ingineri absolventi ai unei Facultăţi de Construcţii, speci-

alizarea instalaţii pt construcţii, cu capacitatea de a elabora pro-
iecte: instalaţii termice, sanitare, electrice și cunoștinţe bune de 
operare (Word, Excel, Autocad, programe de devize) și de a pre-
gătii documentaţiile necesare

Să fi e bun cunoscător al normativelor/normelor/standarde-
lor, al tehnologiilor de ultimă oră relevante specializării și cu ex-
perienţă profesională în proiectare de min. 5 ani

2. ingineri proiectanti instalatii fotovoltaice , absolventi ai u-
nei Facultăţi profi l electric pentru realizarea unor proiecte noi 
corelate cu Strategia de modernizare a companiei

Să fi e bun cunoscător al programului Autocad, autorizarea 
ANRE – 2A constituie avantaj și cu experienţă în domeniu de 
min. 5 ani.

3. Inginer profi l electric(retele electrice/elecrotehnic) sau in-
giner instalaţii care supraveghează și ia masurile ce se impun 
pentru functionarea in siguranta a intregului sistem de produ-
cere si distributie a energiei termice. Activitatea se desfășoară 
în Dispeceratul unităţii, cu program în ture (12/24/48)

4. Economist – absolvent cu licenta studii superioare facul-
tate acreditată, specialitatea contabilitate – fi nanţe și experien-
ţă de min. 5 ani în domeniul contabilitate-fi nanţe

5. Muncitori califi caţi în meseriile : – Instalator

¤ Sudor

¤ Electrician

Benefi cii:

¤ Pachet salarial atractiv

¤ Tichete de masa

¤ Un colectiv tânăr și dinamic

¤ Loc de muncă în centrul municipiului Cluj-Napoca

Alte informaţii la telefon 0264503730 sau email: flori-
na.zugravu@termonapoca.ro

MICA PUBLICITATE

¤ Direcţia Generală Regională a Finanţelor Publice Cluj-Napoca prin 
Administraţia Judeţeană a Finanţelor Publice Cluj, cu sediul în Cluj-
Napoca, str. P-ţa. Avram Iancu, nr. 19, vinde la a treia licitaţie publi-
că, în data de 11.07.2025, ora 12.00, bunul mobil constând din: 
Electrotranspalet Jungheinrich, seria 90225759, PIF 2006, capacita-
te ridicare 2400 kg, înălțime ridicare 0.2 m - preț 3400 lei, plus 
TVA. Informaţii suplimentare pot fi  obţinute la sediul AJFP Cluj, str. 
P-ţa. Avram Iancu, nr. 19, camera 116A, telefon 0264/705603 sau 
accesând pagina de internet a ANAF, www.anaf.ro - anunţuri vân-
zarea prin licitaţie a bunurilor sechestrate.

¤ Direcția Generală Regională a Finanțelor Publice Cluj-Napoca 
prin Administrația Județeană a Finanțelor Publice Cluj-Napoca, 
Serviciul Fiscal Municipal Gherla, cu sediul în Gherla, str. Arme-
nească, nr. 63, vinde la licitație publică în data de 18.07.2025, 
ora 10.00, bunul imobil constând în: Teren intravilan - arabil, în 
suprafață de 1.367 mp, în suma de 233.900 lei (exclusiv TVA). 
Licitația a-I-a. Informații suplimentare la sediul SFM Gherla, str. 
Armenească, nr. 63, camera 28, telefon 0264243944 sau acce-
sând pagina de internet a ANAF, www.anaf.ro - anunțuri - vânza-
rea prin licitație a bunurilor sechestrate.

ANUNŢ AUTORIZAŢIE DE MEDIU

În conformitate cu O.U.G. 195/2005 privind protec-
ţia mediului, aprobată prin Legea 265/2006 cu modifi-
cările și completările ulterioare și Ord.1798/2007, S.C. 
STEELCORE EUROPE S.R.L. anunţă începerea demer-
surilor în vederea obţinerii autorizaţiei de mediu pentru 
obiectivul „ATELIER CONFECŢII METALICE“, pe amplasa-
mentul din Municipiul Cluj-Napoca, Bulevardul Muncii, 
nr. 18, incinta FORTPRES, judeţul Cluj.

Eventualele sugestii și reclamaţii se vor depune la se-
diul A.P.M. Cluj, Calea Dorobanţilor, nr. 99, în zilele de 
luni-joi 9:00 – 14:00.

ANUNŢ AUTORIZAŢIE DE MEDIU

În conformitate cu O.U.G. 195/2005 privind protec-
ţia mediului, aprobată prin Legea 265/2006 cu modifi-

cările și completările ulterioare și Ord.1798/2007, S.C. 
TESLA ELECTRIC S.R.L. anunţă începerea demersuri-
lor în vederea obţinerii autorizaţiei de mediu pentru 
obiectivul „ATELIER CONFECŢII METALICE“, pe amplasa-
mentul din Municipiul Cluj-Napoca, Bulevardul Muncii, 
nr. 18, incinta FORTPRES, judeţul Cluj.

Eventualele sugestii și reclamaţii se vor depune la se-
diul A.P.M. Cluj, Calea Dorobanţilor, nr. 99, în zilele de 
luni-joi 9:00 – 14:00.

! PIERDUT MOTAN !
Raspunde la numele de Aru, are 
8 ani, este negru cu o pată albă 
pe gât. S-a pierdut în zona străzii 
Inău, cart. Gheorgheni. 

Are nevoie de tratament zilnic! 

Vă rugăm dacă îl vedeți/găsiți să 
sunați la nr. 0726319007
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Paksi, viitoarea 
adversară a CFR-
ului, a fost învinsă 
de Csikszereda 
În al treilea amical al verii, al 
doilea în afara granițelor 
României, Csikszereda a învins-
o pe Paksi FC, viitoarea adversa-
ră a CFR-ului în Europa League, 
cu scorul de 2-0. Cu ochii pe cel 
mai recent amical disputat de 
nou-promovata FC Csikszereda 
au fost, foarte probabil, și cei de 
la CFR Cluj. Asta pentru că mier-
curenii au înfruntat-o pe Paksi 
FC, câștigătoarea Cupei Ungariei 
și prima adversară a CFR-ului în 
următorul sezon european, în 
turul 1 din Europa League. 
Csikszereda menționează, în 
cronica de pe site, scrisă inclusiv 
în limba română, cum „în ulti-
mele 40 de minute Paksi a în-
cercat din toate puterile să în-
scrie, dar defensiva noastră s-a 
menținut fermă, iar portarul 
Eduard Pap a avut câteva 
intervenții spectaculoase”.
Paksi și CFR Cluj vor da piept în 
primul tur preliminar pentru 
grupele UEFA Europa League. 
Prima manșă se va disputa în 
Ungaria, pe 10 iulie, la numai 
5 zile distanță după ce ardelenii 
vor evolua la București în 
Supercupă, contra FCSB. 
Returul este programat o săp-
tămână mai târziu, pe 17 iulie, 
în Gruia. Câștigătoarea acestei 
duble va da piept cu Lugano în 
turul 2, locul 4 din Elveția sezo-
nul trecut.
Duelurile cu CFR vor fi  primele 
ofi ciale pentru maghiari în noul 
sezon. Noua ediție în campio-
natul din țara vecină va începe 
abia la sfârșitul lunii iulie.

Pe scurt

marți, 1 iulie 2025

PUBLICITATE

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

Nici nu a început sezonul 

2025-2026 din Superliga 

României și Dan Petrescu a 

făcut deja un anunț șocant 

cu privire la potențiala 

sa plecare de la CFR Cluj.

Sezonul 2025-2026 din Su-

perliga României va debuta 

la data de 11 iulie și fără nici 

urmă de dubiu, una dintre 

principalele candidate la ti-

tlu va fi  CFR Cluj.

Formația din Ardeal și-a 

păstrat cel mai valoros jucă-

tor în lot, pe Louis Muntea-

nu, care e cotat la 5.000.000 

de euro de Transfermarkt și 

în sezonul 2024-2025 a ieșit 

golgheterul Superligii.

CFR Cluj se pregătește in-

tens pentru sezonul viitor în 

cantonamentul din Austria. Ar-

delenii își propun ca în stagiu-

nea următoare să câștige titlul 

de campioană și să ajungă în 

faza ligii Europa League, iar 

pentru asta Dan Petrescu i-a 

cerut întăriri serioase patronu-

lui Ioan Varga (lucru pe care o-

mul de afaceri l-a îndeplinit).  

Chiar dacă a primit jucă-

tori și situația de la club este 

una stabilă, „Bursucul” pare 

că are emoții mari înainte de 

startul noului sezon. Întrebat 

dacă se simte pregătit pentru 

încă un sezon complicat, Dan 

Petrescu a spus că nu este si-

gur de nimic în acest moment, 

nici măcar de continuitatea 

sa pe banca tehnică. Concret, 

„Bursucul” a dat de înțeles că 

oricând, în cazul unor rezul-

tate proaste ale CFR-ului, se 

poate produce o despărțire a 

sa de formația ardeleană. 

„(n.r. sunteți pregătit de în-

că un an de foc?) Vedem da-

că va fi  un an. Poate va fi  o 

etapă, poate 10, poate 15. La 

CFR Cluj e greu să spui câte 

etape stai. Presiunea e mereu 

maximă și în cupele europe-

ne, și în campionat. Eu mă 

rog să fi e un an, sunt pregă-

tit, dar rezultatele nu pot să 

le comand eu”, a spus Dan 

Petrescu, la sport.ro. 

Dan Petrescu și-a început 

al patrulea său mandat pe 

banca lui CFR Cluj la sfârșitul 

lunii aprilie 2024 și se mai afl ă 

sub contract cu gruparea ar-

deleană până în iulie 2027. În 

ultimele două ediții de cam-

pionat, CFR, cu „Bursucul” 

pe bancă, a încheiat pe locul 

secund, de fi ecare dată în spa-

tele rivalei FCSB. 30 de victo-

rii, 18 remize și 7 înfrângeri 

au fost cifrele lui Dan Petres-

cu în acest mandat la CFR. În 

prima etapă a noului sezon 

din SuperLiga, CFR va juca 

pe teren propriu contra Uni-

rii Slobozia. În primul tur pre-

liminar al Europa League, ar-

delenii îi vor întâlni pe ma-

ghiarii de la Paksi.

Dan Petrescu are bagajul făcut

Bianca PREDA
redactia@monitorulcj.ro

Ardelenii s-au impus 

în primul amical al verii, 

contra celor de la SKU 

Amstetten, scor 2-1. 

În meciul contra formației 

de ligă secundă din 

Austria, „Șepcile Roșii” au 

introdus pe teren și jucă-

torii proaspăt transferați.

Așadar, Ioan Ovidiu Sa-

bău nu a stat pe gânduri și 

i-a aruncat în luptă pe Ioan 

Barstan (21 de ani), Jonathan 

Cisse (28 de ani), Mouhama-

dou Drammeh (26 de ani), 

Alessandro Murgia (28 de 

ani), Atanas Trică (20 de ani) 

și Jovo Lukic (26 de ani), în 

duelul contra celor de la SKU 

Amstetten.

La fi naul confruntării, teh-

nicianul ardelenilor s-a decla-

rat mulțumit de achizițiile fă-

cute în mercato, însă a subli-

niat că elevii săi resimt în mod 

clar efortul acumulat în aceas-

tă perioadă.

Antrenorul Universității a 

lăudat prestațiile jucătorilor 

mai tineri, care au evoluat în 

repriza secundă a meciului.

„Sunt foarte foarte mulțumit. 

Sunt jucători care au calitate, 

sunt tineri, au valoare și, si-

gur, au nevoie de timp să stea 

mai mult lângă noi, să-i aju-

tăm să se dezvolte, să capete 

acel ritm de nivel de seniori, 

pentru că acolo suferă ei. Joa-

că la juniori, iar ritmul este 

total diferit, au nevoie încă de 

forță. Ce e foarte important e 

că sunt aici și încercăm să-i 

ajutăm să crească, să se dez-

volte. Au arătat bine toți tine-

rii, chiar mi-au plăcut. Nu aș 

vrea să nominalizez, dar au 

intrat foarte bine, cu perso-

nalitate. Așa trebuie să fi e, 

să aibă încredere, noi sun-

tem aici să-i ajutăm”, a spus 

tehnicianul „studenților”, po-

trivit fcucluj.ro.

Sabău a vorbit și despre cam-

pania de transferuri din aceas-

tă vară și nivelul de pregătire 

al jucătorilor sosiți la „U”.

„Sunt mulțumit de achiziții, 

există concurență. Mulți din-

tre ei au venit târziu și sunt 

nepregătiți, vor fi  la un anu-

mit nivel de pregătire mai 

bun. E și o anumită încărcă-

tură, sunt mai greoi, obosiți. 

Și mintea e obosită în mo-

mentul de față. Așa cum am 

spus, ne-am concentrat mai 

mult pe pregătirea fi zică și se 

vede clar că suferă. Sunt ju-

cători care au venit de 3-4 zi-

le, au fost antrenamente du-

re și nu e ușor să joci acest 

joc cu o echipă care are acea 

ambiție să demonstreze. Când 

joacă împotriva unei echipe 

din Conference League, e nor-

mal să vrea să demonstreze 

în fața propriilor fani”, a mai 

spus antrenorul.

Universitatea Cluj va de-

buta în noul sezon al Super-

Ligii în deplasare, contra nou 

promovatei Metaloglobus. 

„Șepcile roșii” vor lupta și 

în Conference League, aco-

lo unde vor da piept pe 24 

iulie cu FC Ararat-Armenia, 

în turul 2 preliminar.

Ieri seară, „Șepcile roșii" au 

jucat cel de-al doilea meci a-

mical în compania formației 

Sigma Olomouc, deținătoarea 

entitre a Cupei Cehiei. Sigma 

s-a afl at la cel de-al patrulea 

meci amical, după înfrângerea 

cu Zilina (0-2) și victoriile cu 

Trencin (2-0) și FC ViOn Zla-

te Moravce-Vrable (2-1).

Cele mai noi achiziții ale lui 
„U” Cluj debutează cu succes
„U” Cluj se află în Austria, unde își desfășoară cantonamentul de pregătire pentru noul sezon

Ioan Ovidiu Sabău e mulțumit de achizițiile făcute de ”U” Cluj în mercato
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